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Az ülés helyszíne: Budapest XI. Bartók Béla út 61. – MCSSZ Iroda 
 
Jelen vannak: 

• Tóth Réka Kamilla (felügyelőbizottsági tag) 
• Parragh Gábor (felügyelőbizottsági tag) 
• dr. Ványai László Levente (felügyelőbizottsági tag) 
• Gunda Levente (felügyelőbizottsági tag) 
• dr. Lacsny Márton (felügyelőbizottsági elnök) 
• Kriszbacher Gergő (OT alelnök, meghívott vendég) 

 
Mandátumvizsgálat: 6 tagból 5 van jelen. 
 
Jelen ülés nem zárt ülés. A Felügyelő Bizottság jelen lévő tagjai az ülést levezető elnöknek 
megválasztja dr. Lacsny Mártont. A levezető elnök megállapítja, hogy a tagok létszámának 
több, mint fele jelent meg, ezért az ülés határozatképes.  
 
A levezető elnök köszönti a megjelenteket, az ülést 18 óra 32 perckor megnyitja. 
 
A levezető elnök felkéri jegyzőkönyvvezetőnek Dr. Ványai Lászlót, aki elfogadja a jelölést. A 
jelenlévők 4 igen, 1 tartózkodó, 0 nem szavazattal megválasztották jegyzőkönyvvezetőnek 
Tóth Réka Kamillát.  
 
A levezető elnök javaslatot tesz a FB napirendi pontjaira. A javasolt napirendeken túl az FB 
tagjai részéről más napirendi pont javaslat nem érkezett.  
 
Napirend: 

1. szabályzatmódosítások ügye: ASZ, SZMSZ, EFSZ, RUSZ 
2. összeférhetetlenségi ügyek 
 

A jelenlévők 5 igen, 0 tartózkodó, 0 nem szavazattal elfogadták az előterjesztett napirendet. 
 
1. napirendi pont: Szabályzatok felülvizsgálata 
 
Részlet a korábbi ülés jegyzőkönyvéből: 
 
„Az Országos Tanács által kezdeményezett felülvizsgálat célja a koherencia-zavarok 
kiszűrése, azonban a módosító javaslatok nem csak pontosításokat tartalmaznak, hanem 
koncepcionálisan új elképzeléseket is. 
 
Ványai László átnézte a módosítási javaslatokat, melyek több különböző fájlban vannak (.xls, 
.pdf). A kezdeményezés olyan nagy mennyiségű szabály áttekintését teszi szükségessé, ami 
csaknem lehetetlen, figyelmen kívül hagyja a szabályozás szintjeit és az ebből eredő 



sorrendiséget. Nincs előre meghatározott munkamódszer, az erre szánt idő pedig kevés. A 
hatályos szabályzatokkal kapcsolatban általános probléma a túlszabályozottság, gyakran 
indokolatlan részletszabályokat írnak le. 
Javasolja, hogy az Etikai és Fegyelmi Bizottság (EFB) egyetlen testület legyen, amelynek 
elnöke jelöli ki az első fokon eljáró és másodfokon eljáró tanácsok tagjait. 
 
Parragh Gábor hiányolja az előzetes hatásvizsgálatok elkészítését. Hiányolja továbbá a 
szabályzatok gyakorlati alkalmazását elősegítő iratmintákat, útmutatót. 
Az EFB-vel kapcsolatban az egyeztető fórum jellegét húzza alá. 
 
A Bizottság egyetértett abban, hogy a jelenleg hatályos Ruházati Szabályzat általában véve 
nehezen alkalmazható és ezt a szabályzatot is indokolatlan túlszabályozottság jellemzi. Egyes 
ruházati elemek nem beszerezhetőek vagy éppen nem praktikusak, a leírtak nem követik a 
kialakult szokásokat, nem veszik figyelembe a korszerű (túra-technológiai) elvárásokat. A 
külföldi magyar szövetségek önálló boltot tartanak fenn, nálunk többen versenyeznek egy 
szűk és behatárolt piacon. 
Fentiek okán koncepcionálisan új szabályzat elkészítése szükséges, törekedve a 
legszükségesebb minimumfeltételek rögzítésére.” 
 
Parragh Gábor : 
megjegyzés: 
Az OT által megkapott előkészítő anyagokat vizsgálva azt látjuk, hogy az alapszabály 
módosítás nincs megnyugtatóan előkészítve. A jelenlegi módosítási javaslatok 
összességében nem látható, hogy garantáltan növelné és nem csökkentené az Alapszabály 
koherenciáját. Az Alapszabály módosításának alapvető feltétele, hogy az egyes módosító 
javaslatok úgy kerüljenek a tisztelt Küldöttgyűlés elé, hogy előtte az OT a bizottságán 
keresztül szűrje őket és tisztában legyenek a módosítás esetleges veszélyeivel! A jelenlegi 
ASZ négy éves előkészítő munka eredményeképpen jött létre, sok kompromisszum árán. 
Szerencsés, ha ezekkel a kompromisszumokkal és okaikkal, továbbá a Szövetség 
hagyományainak ismereteivel számolunk a módosítás során. Ezeket bizonyára egy bizottság 
képes megfelelően mélységében átlátni. 
 
Lacsny Márton: Szövegszerű javaslatot nem tettek közzé. 
A módosítás koncepciója sincs leírva, közzétéve. A mai ülés az utolsó, amin érdemben 
lehetett volna foglalkozni a javaslattal az OKGY előtt. 
 
Parragh Gábor: Nem látom, hogy a hatályos ASZ miben akadályozza jelenlegi elnökséget, a 
feladatok delegálására most is lehetőség van. 
 
határozati javaslat: 
Tisztelettel kérjük az OT-t, hogy a Szövetség korábbi gyakorlatának megfelelően alakítson 
legalább fele részben tagjai közül Alapszabály módosító bizottságot, akik megfelelően 
előkészítik a tisztelt Tanács számára a módosításokat. Szétválasztják az elvi alapokat, 
Alapszabályba, SZMSZ-be, végrehajtási utasításokba, vagy más megfelelő helyre az egyes 
javaslatokat. Továbbá enélkül ne küldje a KGY elé a módosítási javaslatokat. 
 
A határozati javaslatot a FB egyhangúan (ellenszavazat és tartózkodás nélkül) elfogadta. 
 



Kriszbacher Gergő: Hiányolja, hogy az FB tagjainak neve, elérhetősége nyilvánosan nem 
elérhető. 
Lacsny Márton: Meg fogjuk kérni Tamást, hogy a honlapon tegye közzé a bizottság tagjainak 
nevét, továbbá egy bizottsági e-mail címet. 
 
KG: Mi a teendő, ha egy testület nem teljesíti a kötelezettségét – például nem tart üléseket? 
 
FB: Az OKGY előtt kell beszámolnia a testületeknek. Az évközi időszakban az OT ellenőrizheti 
a működést. Ez inkább mulasztás, nem törvénysértés. 
 
Tóth Réka Kamilla: Vállalom az egyeztetést Tamással a honlap tartalmának kialakításával 
kapcsolatban. 
 
2.  Összeférhetetlenségi ügyek 
 
Az FB-nek címezve elektronikus úton névtelen levél érkezett, melyben az Országos Elnökség 
egyes tagjainak összeférhetetlenségét kifogásolja az ismeretlen író. 
 
Tekintettel arra, hogy teljesen névtelen a bejelentés, az FB nem foglalkozik a beadvánnyal. 
 
3. Egyebek: 
 
Kriszbacher Gergő: Az egyik OT tag lemondása miatt kérdés, hogy az OT létszáma ezzel egy 
taggal csökkent-e? 
 
FB: A kerületi küldött lemondása esetén arra a státuszra új küldöttet kell választani, addig 
a pótküldött tölti be a feladatot. 
 
Dr. Lacsny Márton az ülés levezető elnöke megköszöni a részvételt és az ülést 2019. 11. 05. 
napján, 19 óra 54 perckor bezárja. 
 
Következő ülés: december 3. 18:00 óra. 
Ima. 
 
 
Lejegyezte: 
Dr. Ványai László Levente 


